



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT
JABATAN PERIKANAN MALAYSIA
BERITA PERIKANAN HARI INI**

9 Disember 2020
23 Rabiulakhir 1442H

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	<ul style="list-style-type: none">• Kolam keli haram punca cemar
Berita Harian	<ul style="list-style-type: none">• Kolam ternakan ikan punca pencemaran, 4 loji henti tugas
Harian Metro	<ul style="list-style-type: none">• Kolam ternak ikan keli punca air tercemar
Kosmo !	<ul style="list-style-type: none">• Staf perikanan miliki wang RM368,000 didakwa• Empat LRA dihenti tugas lima jam
Sinar Harian	<ul style="list-style-type: none">• Kolam ternak ikan keli punca sungai tercemar
The Star	<ul style="list-style-type: none">• 'Catfish farm may be the culprit'
New Straits Time	<ul style="list-style-type: none">• Fish pond link to Selangor river pollution
Nanyang Siang Pau	<ul style="list-style-type: none">•
Malaysia Gazette	<ul style="list-style-type: none">•
Harakah	<ul style="list-style-type: none">•
Malaysia Dateline	<ul style="list-style-type: none">•
Bernama	<ul style="list-style-type: none">•
See Hua Daily News (Kuching)	<ul style="list-style-type: none">•
Guan Ming Daily	<ul style="list-style-type: none">•
Sin Chew Daily	<ul style="list-style-type: none">•

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA	✓	KOSMO		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		10	9/12/2020

UM 115 10 9/12/2020 Kolam keli haram punca cemar

HULU SELANGOR: Beroperasi secara haram dengan menjalankan kegiatan penternakan ikan keli di kolam tanpa sebarang lesen perniagaan sejak 2004 dan tiada kelulusan bangunan (KM).

Perbuatan pemilik kolam ikan ini hanya dikesan selepas premis yang terletak di Mukim Sungai Tinggi, Hulu Selangor menjadi punca sistem agihan bekalan air di tujuh wilayah terjejas.

Pengerusi Jawatankuasa Tetap Pelancongan, Alam Sekitar & Teknologi Hijau, Hal Ehwal Orang Asli negeri, Hoe Loy Sian berkata, Pengurusan Air Selangor Sdn. Bhd (Air Selangor) mengesan ke-

san pencemaran bau 4 ton di Sungai Selangor kira-kira pukul 9.50 malam semalam.

Katanya, Air Selangor dan Lembaga Urus Air Selangor (LUAS) mendapati, kolam ternakan ikan keli itu punca pencemaran di Sungai Selangor yang jaraknya hanya 100 meter.

Kitanya, kolam ternakan ikan keli seluas 45 hektar itu mendapat kebenaran pajakan selama 99 tahun terletak kira-kira 8.7 kilometer dari Loji Rawatan Air (LRA) Kantau Panjang.

Pemilik mengatakan dia dalam proses mengeringkan

kolamnya dan melepaskan sisa air ini sejak tujuh hari yang berakhir semalam.

"Siasatan mendapati tanah ini hak milik syarikat terbabit dan kegunaan tanah untuk ternakan air. Malangnya, mereka tidak ada RM dan tiada lesen perniagaan Majlis Daerah Hulu Selangor (MDHS)," katanya semalam.

Sementara itu, Menteri Besar Selangor, Datuk Seri Amirudin Shari berkata, syarikat penternakan kolam ikan keli itu bakal menjadi pesalah pertama didakwa menggunakan pindaan Enakmen LUAS 1999.



PETUGAS LUAS mengambil sampel air tercemar di lokasi kolam ternakan ikan punca pencemaran LRA Kantau Panjang di Bestari Jaya, Kuala Selangor, Selangor, semalam. - UTUSAN/ZULFADHLI ZAKI

JENIS AKHBAR						MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO I		THE STAR	NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN	✓	SINAR HARIAN		THE SUN	ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL	PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		22
							9/12/2020

Kolam ternakan ikan punca pencemaran, 4 loji henti tugas

Hulu Selangor: Polipasan air tercemar dari kolam ternakan ikan keli ke Sungai Selangor, di sini, dipercayai menjadi punca pencemaran bau seakan bangkai ikan yang menyebabkan empat Loji Rawatan Air (LRA) terpaksa dihenti tugas, kelmarin.

Pengerusi Jawatankuasa Tetap Pelancongan, Alam Sekitar dan Teknologi Hijau serta Hal Ehwal Orang Asli negeri, Hee Loy Sian, berkata selain tidak mempunyai kebenaran merancang, kolam ternakan ikan itu juga didapati beroperasi tanpa kebenaran Majlis Daerah Hulu Selangor (MDHS).

"Kita dapati satu daripada 57 kolam di kawasan terbabit melepaskan air tercemar, pada jarak kira-kira 100 meter dari Sungai Selangor."

"Tanah digunakan untuk kolam ternakan ikan keli itu juga ada hak milik dan kegunaannya untuk ternakan air. Malangnya, mereka (pengusaha) tiada kelulusan untuk bangunan dan tiada lesen daripada MDHS," katanya ketika ditemui di Stesen Sementara Pemantauan Kualiti Statistik C14/C22 Sungai Selangor, semalam.

Terdahulu, beliau sempat meninjau kawasan kolam seluas 45

hektar yang menempatkan 57 kolam ikan keli dengan setiap satu daripadanya boleh memuatkan sekitar 400,000 hingga 600,000 ikan keli.

Loy Sian berkata, pencemaran itu adalah kali kedua membabitkan kolam ternakan ikan keli dan pihaknya sudah menghantar enam sampel air kolam itu ke Jabatan Kimia untuk di analisis.

Katanya, Lembaga Urus Air Selangor (LUAS) akan membuka kertas siasatan mengikut Seksyen 79 akta yang baru diluluskan pada sidang Dewan Undangan Negeri (DUN) Selangor dengan memperuntukkan hukuman minimum RM200,000 dan maksimum RM1 juta, manakala penjaranya tidak kurang tiga tahun atau kedua-duanya sekali.

"Kita juga harap polis menjalankan siasatan mengikut Seksyen 430 Kanun Keseksaan, iaitu melakukan khianat dengan menyebabkan bahan buangan dilupuskan ke dalam sungai," katanya.

Dalam pada itu, beliau berkata, henti tugas LRA Rantau Panjang jam 11.30 malam kelmarin juga



Loy Sian (kanan) ketika melawat kawasan kolam ternakan ikan keli dipercayai punca pencemaran dikesan di Sungai Selangor. (Foto Aswadi Alias/BH)

Bangkai ikan di kolam ternakan.

tidak mengakibatkan gangguan teruk kepada pengguna.

"Henti tugas yang berlarutan kurang lima jam itu hanya mencetuskan tekanan air rendah."

"Gangguan (air) ini tidak memberi gangguan sepenuhnya kepada pengguna kerana ia tidak melebihi tempoh 12 jam."

Ia hanya menyebabkan air tidak stabil dan tekanan air rendah. Air memang ada," katanya.

Loy Sian turut meminta Kementerian Pertanian dan Industri Ma-

kan supaya campur tangan dalam aktiviti penternakan ikan di darat bagi mengelak isu seperti pencemaran sungai sehingga menjejaskan bekalan air kepada pengguna.

"Jadi, kita berharap mereka (kementerian) boleh kaji semula enakmen berkaitan untuk campur tangan kerana penternakan ini (ikan di darat) di bawah bidang mereka," katanya.

Sementara itu, Ketua Komunikasi Korporat Pengurusan Air Selangor Sdn Bhd (Air Selangor), Ellina Easeri, berkata sehingga jam 6 petang semalam, bekalan air sudah stabil di 430 atau 50 peratus dari 861 kawasan yang terjejas.

Katanya, Air Selangor sedang

berusaha menstabilkan sistem agihan bekalan air di 431 kawasan yang masih lagi terjejas.

"Peraturan kawasan yang sudah stabil mengikut wilayah membabitkan Petaling sebanyak 67 peratus, Klang/Shah Alam (21 peratus), Gombak (42 peratus), Kuala Lumpur (75 peratus), Kuala Selangor (94 peratus) serta masing-masing Hulu Selangor dan Kuala Langat (0 peratus)."

"Maklumat bekalan air akan dimaklumkan dari semasa ke semasa menerusi medium komunikasi Air Selangor termasuk Twitter, Facebook, Instagram, aplikasi Air Selangor dan laman sesawang di www.airselangor.com," katanya dalam satu kenyataan.

JENIS AKHBAR						MUKA SURAT	TARIKH		
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!		THE STAR	NANYANG SIANG PAU				
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN	ORIENTAL DAILY				
HARIAN METRO	✓	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL	PELBAGAI				
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		4 9/12/2020		

HM mls 4 9/12/2020

Kolam ternak ikan keli punca air tercemar

Hulu Selangor: Sisa kolam ternakan ikan keli yang tidak mempunyai Kebenaran Merancang (KM) dan beroperasi tanpa kebenaran Majlis Daerah Hulu Selangor (MDHS) dipercayai menjadi punca pencemaran Sungai Selangor sejak keimarin.

Dau seakan-akan bangkai ikan mengalir ke sungai menyebabkan empat Loji Rawatan Air (LRA) terpaksa dihenti tugas serta-merta.

Pengerusi Jawatankuasa Tetap Pelancongan, Alam Sekitar dan Teknologi Hijau, Hal Ehwal Orang Asli, dan Pengerusi Bersama Hal Ehwal Selain Hal Islam (HE-SI), Hee Loy Sian berkata, siasatan mendapati pencemaran itu ekoran tindakan pengusaha kolam ternakan melepaskan air kolam ke dalam Sungai Selangor.

"Kita mendapati sebuah kolam daripada 57 kolam di kawasan itu melepaskan air tercemar kira-kira 100 meter dari Sungai Selangor."

"Mereka (pengusaha kolam ikan) tiada kelulusan untuk bangunan KM dan tiada lesen dari MDHS," ka-



Sebuah kolam daripada 57 kolam di kawasan itu melepaskan air tercemar kira-kira 100 meter dari Sungai Selangor"

Hee Loy Sian

tanya pada sidang media di Stesen Sementara Pemanantauan Kualiti Statik C14/C22 Sungai Selangor, di sini, semalam.

Beliau turut melakukan lawatan bersama beberapa agensi berkaitan mendapati kawasan seluas 40 hektar itu menempatkan 57 kolam ikan keli.

"Pencemaran ini adalah kali kedua berlaku membatikan kolam ternakan ikan keli. Ia berlaku di tempat (kolam) berlainan dengan kes kali pertama berlaku Februari lalu," katanya.

Hee berkata, pihaknya sudah menghantar enam sampel air kolam ternakan berkenaan ke Jabatan Kimia untuk dianalisa.

JENIS AKHBAR						MUKA SURAT	TARIKH		
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!	✓	THE STAR	NANYANG SIANG PAU				
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN	ORIENTAL DAILY				
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL	PELBAGAI				
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		12		
							9/12/2020		

Staf perikanan miliki wang RM368,000 didakwa

Oleh **NUZULSHAM SHAMSUDDIN**

KUALA LUMPUR - Seorang Pembantu Perikanan Pengurusan Sumber, Jabatan Perikanan Negeri Perlis mengaku tidak bersalah di Mahkamah Sesyen di semalam atas pertuduhan gagal memberikan penjelasan berhubung pemilikan wang lebih berjumlah lebih RM300,000.

Tertuduh Mohd. Zainal Murad@Jusoh, 50, membuat pengakuan tersebut selepas pertuduhan dibacakan terhadapnya di hadapan Hakim Rozina Ayob.

Mengikut pertuduhan, Mohd. Zainal didakwa tidak dapat memberikan penjelasan yang memuaskan berkaitan dengan pemilikan harta berlebih-lebihan sebanyak RM368,182.98 setelah

diambil kira emolumennya sekarang dan lalu.

Kesalahan itu didakwa dilakukan di Ibu Pejabat Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM) Presint 7 Putrajaya pada 30 Januari lalu yang didakwa mengikut Seksyen 36(3) Akta SPRM 2009, yang boleh dihukum penjara maksimum 20 tahun dan denda lima kali ganda atau RM10,000 atau mana lebih tinggi jika sabit kesalahan.

Terdahulu, Timbalan Pendakwa Raya SPRM, Maziah Mohaide menawarkan jaminan RM10,000 dengan seorang penjamin terhadap tertuduh.

Bagaimanapun tertuduh yang tidak diwakili peguam, memohon jaminan dikurangkan dengan alasan menghidap penyakit jantung,

darah tinggi dan kolestrol selain menjalani rawatan susulan di Hospital Kangar, Perlis.

"Saya juga digantung kerja sejak Februari lalu dan perlu menanggung tiga anak serta isteri yang tidak bekerja. Sebelum ini saya sudah mengaku bersalah di Mahkamah Kangar dan didenda atas kesalahan SPRM," ujarnya.

Selepas mendengar permohonan kedua-dua belah pihak, mahkamah kemudian membenarkan tertuduh diikat jamin RM5,000 dengan seorang penjamin berserta syarat tambahan tertuduh dilarang ke luar negara sehingga kes selesai.

Mahkamah kemudian menetapkan 7 Januari 2021 untuk sebutan semula dan lantikan peguam.



MOHD. ZAINAL mengaku tidak bersalah di Mahkamah Sesyen atas pertuduhan gagal memberikan penjelasan berhubung pemilikan wang lebih berjumlah lebih RM300,000.

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO	✓	THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		16	9/12/2020

KOSMO M15 16 9/12/2020

*Harga (RM/ku) Sumber: KFOR/HEP

Syarikat kolam ikan keli disyaki punca pencemaran berdepan denda RM1 juta

Empat LRA dihenti tugas lima jam

Oleh MOHD. YUNUS YAKKUB

pukul 1 pagi.

RAWANG - Pencemaran terbaharu yang menyebabkan empat buah loji iaitu Loji Rawatan Air (LRA) Selangor Fasa 1 (SSP1, SSP2, SSP3 dan LRA Rantau Panjang terpaksa dihenti tugas hampir lima jam bermula malam tadi disebabkan kolam ternak ikan keli tanpa lesen di situ.

Kejadian tersebut disyaki akibat pelepasan sisa pembuangan sebuah kolam daripada 57 buah kolam di kawasan tersebut yang menyebabkan pencemaran bau pada paras 4 ton di Sungai Selangor.

Kawasan kolam tersebut adalah seluas 45 hektar dan diusahakan Syarikat Pinang Kasturi sejak 2004 menerusi pajakan selama 99 tahun.

Pengerusi Jawatankuasa Tetap Alam Sekitar, Teknologi Hijau, Sains, Teknologi dan Inovasi dan Hal Ehwal Pengguna Negeri Selangor, Hee Loy Sian berkata, tindakan tidak bertanggungjawab itu mengakibatkan LRA Rantau Panjang dihenti tugas pukul 11.30 malam disusuli tiga buah loji fasa Sungai Selangor

Katanya, ketika keempat LRA itu ditutup didapati bacaan pencemaran bau adalah 1 ton.

"Skwad pantau Lembaga Urus Air Selangor (LUAS), Pengurusan Air Selangor Sdn. Bhd. (Air Selangor) dan Majlis Daerah Hulu Selangor (MDHS) yang memeriksa punca pencemaran tersebut mendapati bau berkilat ikan di Sungai Selangor.

Jelas beliau, siasatan lanjut mendapati pemilik kolam itu telah membuang sisa kumbahan itu bagi mengeringkan sebuah kolamnya.

"Laporan polis turut ditanamkan pukul 3 pagi untuk tindakan lanjut," katanya.

Dalam pada itu, Menteri Besar Selangor, Datuk Seri Amirudin Shari berkata, pihaknya akan menggunakan pindaan Enakmen LUAS 1999 yang memperuntukkan hukuman denda maksimum RM1 juta dan penjara mandatori tidak melebihi tiga tahun kepada pesalah pencemar air.

"Kerajaan negeri tidak akan berlembut dengan pihak yang melakukan jenayah ini dan kita serius menangani kes pencemaran air di negeri ini," katanya.



LOY SIAN (dua kanan) menghidu bau sampai air yang diambil daripada kolam ikan keli di Rawang semalam.

JENIS AKHBAR						MUKA SURAT	TARIKH	
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO I		THE STAR	NANYANG SIANG PAU			
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN	✓	THE SUN	ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL	PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		24	
							9/12/2020	

SH MLS 24 9/12/2020

Kolam ternak ikan keli punca sungai tercemar

Tiada kelulusan kebenaran merancang, beroperasi tanpa lesen MDHS

Oleh MOHD IZZATUL IZUAN TAHIR

RAWANG

Sebuah syarikat kolam ternakan ikan keli di Hulu Selangor dipercayai menjadi punca kepada pencemaran bau seakan bangkai hingga mengakibatkan Loji Rawatan Air (LRA) Rantau Panjang dan LRA Sungai Selangor Fasa (SSP) 1, 2 dan 3 di sini dihenti tugas secara berperingkat bermula malam kelmarin.

Exco Pelancongan, Alam Sekitar dan Teknologi Hijau serta Hal Ehwal Orang Asli, Hee Loy Sian berkata, sebuah daripada 57 kolam ternakan milik syarikat itu berkeluasan 40 hektar itu didapati melepaskan air tercemar kira-kira 100 meter daripada Sungai Selangor.

Menurutnya, hasil tinjauan mendapati tanah itu mempunyai hak milik untuk kegunaan



Loy Sian melihat sampel air yang menyebabkan pencemaran di Sungai Selangor pada sidang akhbar di Stesen Sementara Pemantauan Kualiti statik DI C14/C22 Sungai Selangor di Rawang semalam.

ternakan air, tetapi malangnya tiada kelulusan Kebenaran Merancang (KM) dan beroperasi tanpa lesen Majlis Daerah Hulu Selangor (MDHS).

"Kita dapati mereka (syarikat ternakan) mengambil masa selama tujuh hari untuk melepaskan air (tercemar) ke Sungai Selangor dan semalam yang terakhir.

"Kerja-kerja pengeringan sebuah kolam ternakan itu masih sedang dijalankan pihak

syarikat terbabit," katanya.

Beliau berkata demikian pada sidang akhbar di Stesen Sementara Pemantauan Kualiti statik DI C14/C22 Sungai Selangor di sini semalam.

Loy Sian berkata, Lembaga Urus Air Selangor (LUAS) sudah membuat laporan polis berhubung insiden terbabit untuk tindakan dan siasatan selanjutnya.

"LUAS juga sudah mengambil enam sampel air untuk dihantar ke Jabatan Kimia," katanya.

Beliau memberitahu, LUAS juga akan membuka kertas siasatan mengikut Seksyen 79 akta yang baharu diluluskan pada sidang Dewan Undangan Negeri (DUN) Selangor dengan memperuntukkan hukuman minimum RM200,000 dan maksimum RM1 juta manakala penjara tidak kurang tiga tahun atau kedua-duanya sekali.

"Selain itu, kita berharap polis menjalankan siasatan mengikut Seksyen 430 Kanun Keseksaan iaitu melakukan khianat dengan menyebabkan bahan buangan dilupuskan ke dalam sungai," katanya.

Beliau berkata, sebanyak 11 kes pencemaran sungai Selangor dilaporkan sepanjang tahun ini manakala dua daripadanya membabitkan kolam ternakan ikan keli.

LAGI GANGGUAN BEKALAN AIR

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!		THE STAR	✓	NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN:		POSITIF		NEGATIF		NEUTRAL	METRO ✓ 9/12/2020	

'Catfish farm may be the culprit'

STAR MLJ METRO ✓
9/12/2020

State exco: Water from pond released into Sungai Selangor led to pollution

By VIJENTHI NAIR
vijenthi@thestar.com.my

A CATFISH farm in Hulu Selangor is believed to be the cause of the latest odour pollution in Sungai Selangor.

State tourism, environment, green technology and Orang Asli affairs committee chairman Hee Loy Sian said water from one of 57 ponds belonging to a fish farm had been released directly into the river.

Selangor Water Management Authority (Luas), together with Hulu Selangor District Council and Pengurusan Air Selangor Sdn Bhd traced the source, and found the odour at the farm was similar to the one detected along the river.

"The owner denied the allegation and claimed that the water from the pond was treated before being released.

"We will investigate under the newly amended Selangor Water Management Authority (Luas) 2020 enactment, which carries a fine of between RM200,000 and RM1mil or a maximum three years' jail, or both.

"We will also investigate them for the usage of water without Luas' approval.

"We have lodged a police report so that the police can conduct their own investigations," Hee said after visiting the catfish farm yesterday.

He said the owner had a 99-year lease for the 46.1ha land located 8.7km from the Rantau Panjang



Operations at several water treatment plants had to be halted after odour pollution was detected at Sungai Selangor.

water treatment plant, but had no business licence.

"We have issued a stop-work order and notice to rehabilitate the area, failing which we may confiscate the land," he said, adding that there were between 400 and 600 fish in a pond but not all ponds were being used.

Hee said this was the second time a catfish farm had caused odour pollution in Sungai Selangor.

The first incident happened in February at another farm nearby, which had since been closed.

A Threshold Odour Number (TON) reading of 4 was detected along Sungai Selangor at about 9.50pm on Monday, forcing the clo-

sure of four water treatment plants.

The Rantau Panjang plant stopped operations at 11.30pm on the same day, while Phases 1, 2 and 3 of the Sungai Selangor plants were halted at 1am on Tuesday.

Air Selangor said this caused unscheduled water disruptions in 1,274 areas in Kuala Lumpur, Petaling, Klang, Shah Alam, Kuala Selangor, Hulu Selangor, Gombak and Kuala Langat.

However, Hee said the plants were only shut for between four and five hours.

"The Rantau Panjang plant resumed operations at 3am yesterday, while Phases 1, 2 and 3 of the Sungai Selangor plants followed

two hours later.

"There were no water cuts. Only about 20% to 30% of consumers living on higher ground were affected by low water pressure.

"By midnight, water supply should return to normal," he said.

Air Selangor's initial announcement on social media about the stoppage of the four treatment plants operations on Monday night left many people confused as it did not give an indication as to how this would affect water supply of households in the Klang Valley.

Only later did it clarify that there would be limited disruption in some areas, but supply had since resumed.

JENIS AKHBAR							MUKA SURAT	TARIKH
UTUSAN MALAYSIA		KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES	✓	THE MALAY MAIL		PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF		NEUTRAL		10	7/12/2020

NEWSPAPERS & TIMES • WEDNESDAY, DECEMBER 9, 2020

10 | NEWS / Nation

'NO PLANNING APPROVAL'

NS1 M/S 10
2/12/2020

FISH POND LINK TO SELANGOR RIVER POLLUTION

A direct discharge outlet connects 46.1ha catfish aquaculture pond to Sungai Selangor

MOHAMED BASYIR
HULU SELANGOR
m.basyir@nst.com.my

AN illegal fish pond has been identified as the latest cause of pollution in Sungai Selangor.

State Environment, Green Technology and Consumer Affairs Committee chairman Hee Loy Sian said the catfish aquaculture pond, located 8.7km from the Rantau Panjang Water Treatment Plant (WTP), was where the traces of pollution were detected.

Checks by the authorities revealed a direct discharge outlet connecting the 46.1ha fish pond to Sungai Selangor. There are 57 fish ponds in the area.

Operations at four WTPs had been temporarily halted yesterday following a 4 TON (Threshold Odour Number) pollution.



State Environment, Green Technology and Consumer Affairs Committee chairman Hee Loy Sian smelling the sample collected from the fish pond.

Hee said the operator would face action under Section 79 of the Lembaga Urus Air Selangor (LUAS) Enactment 1999.

Under the newly-amended en-



A Lembaga Urus Air Selangor personnel collecting water samples from the catfish aquaculture pond in Kuala Selangor yesterday. (Inset) Dead fish floating in the pond. PIX BY ASWADI ALIAS

actment, the owner and operator could be fined between RM200,000 and RM1 million, and jailed up to three years, upon conviction.

"The owner obtained a 99-year-lease to run the aquaculture pond in 2004.

"But he did not acquire approval (for planning permission) from the Hulu Selangor District Council.

"We will seal the area and demolish the premises. But it will take time as all the fish has to be removed," he said yesterday.

A police report had been lodged against the operator.

Hee hoped that action would also be taken against the operator under Section 430 of the Penal Code.

A notice, under Section 122 of the LUAS Enactment, has also been served to stop further dis-



charge from the premises.

On the owner's response to the actions taken against him, Hee said the owner claimed that he was innocent and that he had taken the necessary measures before releasing the discharge into the river.

A total of 886,297 users were reportedly affected by the unscheduled water supply disruption yesterday morning as operations at the Sungai Selangor WTP Phase 1, 2 and 3, as well as

the Rantau Panjang WTP were halted for five hours.

Hee said the incident led to unstable and low water pressure. However, he assured consumers that water supply was expected to be restored in stages from 3pm yesterday.

He said the Hybrid Off-River Augmentation System 600 was used in the dilution process and that the WTPs were expected to resume operations within a few hours yesterday.